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Jelen vannak: Dr. Sükösd Tamás polgármester
Novák Kovács Zsolt képviselő
Aranyos József képviselő
Bágyi Zoltán képviselő
Borbély Sándor képviselő
Erős Ferenc képviselő
Ébl Zoltán képviselő
Paczona Lajosné képviselő
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Állandó meghívottak: Dr. Venicz Anita címzetes főjegyző, Dr. Varnyu Péter
aljegyzőhatósági osztályvezető, Háriné Németh Ilona
gazdasági osztályvezető, Ábrahámi [Dóra műszaki
osztályvezető, Tóth Teréz Márta szervezési osztályvezető,
Bátai Brigitta jegyzőkönyvvezető

Napirendhez megjelentek: Nagy Beáta Madarász József Városi Könyvtár igazgató

Dr. Sükösd Tamás Sárbogárd város polgármestere köszönti az ülésen megjelenteket, a
képviselőtestület soros nyílt ülését 8299 órakor megnyitja. Megállapítja, hogy a képviselő
testület határozatképes, 9 képviselő tartózkodik az ülésteremben. A két hiányzó képviselő
jelezte távollétét.
Javaslatot tesz a jegyzőkönyv hitelesítőkre Tóth Béla és Erős Ferenc személyében, akik
jelezték, hogy vállalják a feladatot. Szavazásra teszi fel Tóth Béla jegyzőkönyv hitelesítőnek
történő megválasztását. A képviselőtestület 9 igen (egyhangú) szavazattal az alábbi határozatot
hozta:

Sárbogárd Város Önkormányzat Képviselőtestületének
55/2024.(III.8.) határozata

a jegyzőkönyvhitelesítő személyének megválasztásáról

Sárbogárd Város Önkormányzat Képviselőtestülete a 2024. március 8
i soros nyílt ülés jegyzőkönyv hitelesítőjének Tóth Bélát
megválasztotta.

Szavazásra teszi fel Erős Ferenc jegyzőkönyv hitelesítőnek történő megválasztását. A
képviselőtestület 9 igen (egyhangú) szavazattal az alábbi határozatot hozta:

Sárbogárd Város Önkormányzat Képviselőtestületének
56/2024.(TII.8.) határozata

a jegyzőkönyvhitelesítő személyének megválasztásáról

Sárbogárd Város Önkormányzat Képviselőtestülete a 2024. március 8
i soros nyilt ülés jegyzőkönyv hitelesítőjének Erős Ferencet
megválasztotta.



Dr. Sükösd Tamás: javasolja, hogy a Képviselőtestület vegye fel napirendjére a 12/1.Döntés a
Helyi Építési Szabályzat módosítására vonatkozó eljárás megindításáról, 12/2.A Kossuth
Zsuzsanna Általános Iskola, Szakiskola, Készségfejlesztő Iskola és Egységes Gyógypedagógiai
Módszertani Intézmény átszervezésének véleményezése, 12/3.A Sárbogárdi Mészöly Géza
Általános Iskola Szent István Tagiskolája tekintetében az általános iskolai nevelésoktatásban
az SNI tanulói létszám növelésének véleményezése c. előterjesztéseket. Aki ezzel egyetért,
kézfelemeléssel jelezze!
A képviselőtestület 9 igen (egyhangú) szavazattal a javaslatot elfogadta.
Dr. Sükösd Tamás: önálló képviselő indítvány nyújtott be Borbély Sándor képviselőtársunk,
erről is szükséges dönteni. Javasolja, hogy a képviselőtestület vegye fel napirendjére 12/4.
szám alatt , Javaslat a pedofilia és a gyermekek sérelmére elkövetett szexuális
bűncselekményekkel összefüggésben az alábbi erkölcsi és politikai állásfoglalás elfogadására"
c. önálló képviselői indítványt.
Aki ezzel egyetért kézfelemeléssel jelezze!
A képviselőtestület 9 igen (egyhangú) szavazattal a javaslatot elfogadta.
Dr. Sükösd Tamás: Szavazásra teszi fel a napirend elfogadását az elhangzott módosítások
szerint.

A képviselőtestület 9 igen (egyhangú) szavazattal az alábbi határozatot hozta:

Sárbogárd Város Önkormányzat Képviselőtestületének
57/2024.(1III.8.) határozata

a nyílt ülés napirendjének elfogadásáról

Sárbogárd Város Önkormányzat Képviselőtestülete a nyílt ülés
napirendjét az alábbiak szerint fogadta el:

Napirend:
1.Tájékoztató a két ülés közötti fontosabb eseményekről, intézkedésekről.
Beszámoló az átruházott hatáskörök gyakorlásáról

2.Jelentés a lejárt határidejű határozatok végrehajtásáról.
Előadók: a végrehajtásáért felelősök

3.Sportegyesület (VAX Kézilabda Egyesület) beszámolója 2023. évi működésükről, személyi
és tárgyi feltételeikről, az önkormányzat által biztosított támogatás felhasználásáról
Előadó: Polgármester

4.Madarász József Városi Könyvtár 2023. évi szakmai beszámolójának és a 2024. évi
munkatervének elfogadása
Előadó: polgármester

5.Beszámoló a nem közművel összegyűjtött háztartási szennyvíz begyűjtési, elszállítási és
ártalmatlanítási közszolgáltatási tevékenységről
Előadó: polgármester

6.Az Önkormányzati Környezetvédelmi Alap 2024. évi bevételeinek és kiadásainak
meghatározása
Előadó: polgármester

7.Útfelújítási és útkarbantartási munkák ütemtervének meghatározása
Előadó: polgármester

8.Éves közbeszerzési terv elfogadása
Előadó: címzetes főjegyző

9.Tájékoztató a Polgármesteri hivatal tevékenységéről, a hatósági ellenőrzési feladatok
ellátásáról (2023. január 12023. december 31.)
Előadó: címzetes főjegyző

osztályvezetők



10.Pályázat kiírása alapítványok részére táborozások, kirándulások támogatására
Előadó: polgármester

11.Gyermekvédelemmel kapcsolatos kiállás
Előadó: polgármester

12. Bejelentések ,
12/1. Döntés a Helyi Epítési Szabályzat módosítására vonatkozó eljárás megindításáról
Előadó: polgármester

12/2. A Kossuth Zsuzsanna Általános Iskola, Szakiskola, Készségfejlesztő Iskola és
Egységes Gyógypedagógiai Módszertani Intézmény átszervezésének véleményezése
Előadó: polgármester

12/3. A Sárbogárdi Mészöly Géza Általános Iskola Szent István Tagiskolája tekintetében
az általános iskolai nevelésoktatásban az SNI tanulói létszám növelésének véleményezése
Előadó: polgármester

12/4. Javaslat a pedofilia és a gyermekek sérelmére elkövetett szexuális bűncselekményekkel
összefüggésben az alábbi erkölcsi és politikai állásfoglalás elfogadására
Előadó: Borbély Sándor képviselő

A képviselőtestület rátér a napirendi pontok tárgyalására.

1. Tájékoztató a két ülés közötti fontosabb eseményekről, intézkedésekről.
Beszámoló az átruházott hatáskörök gyakorlásáról.

Dr. Sükösd Tamás: A két ülés közötti fontosabb események, intézkedések a következők voltak.
Február 12én FEOL újságírójával áttekintettük a következő időszakot.
Február 13án a kijövő pályázatokról tartottunk, a TOP Pluszról egy egyeztetést. Tanulságos

volt, mert a kiírások nem biztos, hogy feltétlenül úgy néznek ki, ahogy mi azt
leginkább szerettük volna.

Február 14én volt a KözépDuna Vidéke Hulladékgazdálkodási Társulás ülése. Sajnos még
mindig nem jutott teljesen nyugvópontra a hulladékszállítás kérdése. Ez egy elég
komoly probléma. Az egyeztetések jól zajlanak. A MOHU Mol Zrtt a szükséges
régió koordinátori megállapodásokat megkötötte. A mi területünkön pedig egyelőre
úgy tűnik, hogy az a vita, ami volt két szolgáltató cég között, az talán időleges
nyugvópontra jutott. Ezt a lakosság nem érzékeli, mert a hulladékot szállítják a
továbbiakban is. Ugyanezen a napon a SárbogárdHantosNagylók Szociális és
Gyermekjóléti Társulás is tartott társulási tanácsülést.

Február 15én alpolgármester úrral együtt részt vettünk a Fejér Vármegyei Közgyűlés ülésén,
ahol zárt ülésen döntöttünk olyan címek adományozásáról is amiben van helyi,
helyközeli érintettség.

Február 20án az egyik hulladékos cég képviselőjével Bencsik István úrral beszéltünk, aki
elmondta, hogy a Dunanett Kft élén váltás lesz, de ő maga sem távolodik el tőle, ő a
dunaújvárosi városüzemeltető cég vezérigazgatója is és azt csinálja főállásban, mert
több problémát észlelnek, de a hulladékgazdálkodáson is rajta tartja a szemét. Ő is
megnyugtatott, hogy valóban megkötötték az egyezséget, a szemetet szállítják a
továbbiakban is. Ugyanezen a napon részt vettem a Fejér Vármegyei
Kormányhivatal és a Katasztrófavédelem összevont ellenőrzésén a sárbogárdi
819/17 hrsz. alatti telepen. Az ellenőrzésnek még nincsenek eredményei.

Február 21én a Kormányhivatallal volt egy egyeztetés ugyanebben az ügyben.
Február 22én a Magyar Államkincstár utólagos ellenőrzést tartott kettő pályázat ügyében. Az

egyik a kerékpárút, a másik pedig a zöld város. Mindkét ellenőrzés azzal a
megállapítással ért véget, hogy minden rendben van. Utólagos iratbekérésre sem
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került sor. Ugyanezen a napon megkeresett a Mi Hazánk Mozgalom különböző
kérdésekkel, válaszoltam nekik.

Február 23án az egyébként talán legnagyobb érdeklődésre számot tartó ügyben volt egy
egészen komoly szakmai egyeztetés. Ez egy 13 oldalas minden irányból szakmailag
megfogott anyag és nekünk sikerült oda és akkor benyújtani azon a platformon
amelyiken kell. A résztvevő ügyvédek nevében élből visszautasítom
képviselőtársunknak azt a mondatát, hogy ez egy összecsapott anyag. A két bevont
kolléga gyakorlatilag szerintem egy hét nem alvás után is értelmesebb, mint bárki,
aki megszólalt ebben az ügyben jogilag.

Február 24én részt vettem a Sárszentmiklósi Nyugdíjas Klub 45. évfordulóján. Alapvetően jó
hangulatú, nagy létszámú rendezvénynek indult, amit sajnos később beárnyékolt az
az esemény, hogy a rendezvény során az egyik vendég klub tagja elhunyt. Isten
nyugosztalja, kegyelettel emlékezünk rá.

Február 26án az OMSZ képviselőivel tartottunk egyeztetést, amelyen részt vett Aranyos József
képviselőtársunk is, mint érintett. A lehetséges forrásról beszéltek. Azt tudjuk, hogy
a beruházáslistára visszakerült a sárbogárdi mentőállomás. Mi teljesítettük a magunk
részét, átadtuk a telket ingyen és bérmentve. Azt gondolom, hogy elindulhatunk ezen
az úton.

Február 27én az OTPvel tartottunk egy egyeztetést a köztisztviselőkre, az intézményekben
dolgozókra vonatkozóan az egyéni kedvezmények nyújtására akár béren kívüli
juttatás, akár számlacsomag kapcsán. Értékes egyeztetés indult el, hasznos és
előremutató, amit kínálnak.

Február 28án tartottunk a Kormányhivatallal egyeztetést, aminek az eredményét közzé is
tettem. Ugyanaznap este részt vettem egy lakossági fórumon, ami annyiban biztosan
eredményes volt, hogy az összes kérdésre válaszoltam. Egyébként azóta, mindenki
kommentálja a fórumot a maga szája íze szerint, én nem kívánok ezzel különösebben
többet foglalkozni.

Február 29én újabb egyeztetést tartottunk a TOP Plusz pályázatokról, itt már számokkal
tarkítva. Egyetlen egy gyakorlati dolog már látszik is a közbeszerzési terven, ez az
Árpád utca komplex megújítása, tehát hogy a 63as útnak legyen alternatívája, az
már ezen pályázati kiírások ismeretében született. Azt, hogy mikor kerül e mögé
forrás nem tudom megmondani, de bizakodó vagyok.

Március 2án a kézilabdacsapatunk első hazai mérkőzését tudta játszani szabványos pályán.
Meghívtak egy kezdő dobás erejéig is.

Március 4én hulladékgazdálkodási egyeztetést tartottunk a MOHU Mol Zrtvel.
Március 6án a Fejér Vármegyei Kereskedelmi és Iparkamara rendezvénye volt a díszteremben

vállalkozók számára. A mai magyar vállalkozásoknál két dolgot kell megérteni. Az
egyik, hogy meg kell újulni, tanulni kell mindig. A másik pedig, hogy a
vállalkozások nem szigetszerűen működnek. Ha beszélnek egymással, akkor
kaphatnak jó ötleteket és ez viheti előrébb a dolgokat úgy, hogy nem kerül pénzbe.
Olyan előadásokat hallhattunk, ami ezt előrébb viszi. A program messze túlnyúlott
azon az időkorláton, amit eredetileg saját magának szabott az előadó, de itt maradt
mindenki a kérdések részére is.

Március 7én a KözépDuna Vidéke Hulladékgazdálkodási Társulás Operatív Tanács ülést
tartott, ahol a mi térségünk, illetve a mi szolgáltatónk a Vertikál Nonprofit Zrt. is
terítéken volt". Talán meg tudtuk oldani azt, hogy azok a járművek, amelyek a
hulladék telepek közti szállításhoz kellenek, azok náluk tudjanak maradni és kaptak
egy fizetési ütemezési lehetőséget, hogy ne kerüljenek ki ebből a körből, de azzal,
hogy nagyon komolyan kell, hogy vegyék ezt, mert nagyon sok egyéb haladékot már
egyetlenegy önkormányzat sem tud adni. Azt gondolom, hogy ez most nyugvópontra
jutott.

Előző testületi ülésen zárt ülés nem volt.



2. Jelentés a lejárt határidejű határozatok végrehajtásáról.
Előadók: — a végrehajtásért felelősök

Dr. Sükösd Tamás: az előadók az írásos anyaghoz kívánnake szóbeli kiegészítést fűzni?

Az előadók nem tettek szóbeli kiegészítést.

Dr. Sükösd Tamás: a napirendi pontot az Ügyrendi és Jogi Bizottság tárgyalta. A bizottság
elnökét kérdezem milyen módon foglaltak állást?

Ébl Zoltán: ismerteti az ÜJB javaslatát Gjegyzőkönyvhöz csatolva)

Dr. Sükösd Tamás: Megnyitja a napirend fölötti vitát. A képviselőket kérdezi, hogy vane
kérdésük, észrevételük a napirendi ponttal kapcsolatban?

A képviselőtestület tagjai a napirendi ponthoz nem szóltak hozzá.
Dr. Sükösd Tamás: szavazásra teszi fel a címzetes főjegyző jelentésének elfogadását.

A képviselőtestület 9 igen (egyhangú) szavazattal a címzetes főjegyző jelentését elfogadta és
az alábbi határozatot hozta:

Sárbogárd Város Önkormányzat Képviselőtestületének
58/2024.(1III.8.) határozata

jelentés a lejárt határidejű határozatok végrehajtásáról

Sárbogárd Város Önkormányzat Képviselőtestülete a ,, Jelentés a lejárt
határidejű határozatok végrehajtásáról,, c. napirendet megtárgyalta és
a címzetes főjegyző jelentésében foglaltakat elfogadta.

Dr. Sükösd Tamás: szavazásra teszi fel a gazdasági osztályvezető jelentésének elfogadását.
A képviselőtestület 9 igen (egyhangú) szavazattal a gazdasági osztályvezető jelentését
elfogadta és az alábbi határozatot hozta:

Sárbogárd Város Önkormányzat Képviselőtestületének
59/2024.(III.8.) határozata

jelentés a lejárt határidejű határozatok végrehajtásáról

Sárbogárd Város Önkormányzat Képviselőtestülete a ,, Jelentés a lejárt
határidejű határozatok végrehajtásáról,, c. napirendet megtárgyalta és
a gazdasági osztályvezető jelentésében foglaltakat elfogadta.

Dr. Sükösd Tamás: szavazásra teszi fel a műszaki osztályvezető jelentésének elfogadását.
A képviselőtestület 9 igen (egyhangú) szavazattal a műszaki osztályvezető jelentését elfogadta
és az alábbi határozatot hozta: i

Sárbogárd Város Önkormányzat Képviselőtestületének
60/2024.(III.8.) határozata

jelentés a lejárt határidejű határozatok végrehajtásáról

Sárbogárd Város Önkormányzat Képviselőtestülete a ,, Jelentés a lejárt
határidejű határozatok végrehajtásáról,, c. napirendet megtárgyalta és
a műszaki osztályvezető jelentésében foglaltakat elfogadta.

Dr. Sükösd Tamás: szavazásra teszi fel a szervezési osztályvezető jelentésének elfogadását.
A képviselőtestület 9 igen (egyhangú) szavazattal a szervezési osztályvezető jelentését
elfogadta és az alábbi határozatot hozta:

Sárbogárd Város Önkormányzat Képviselőtestületének
61/2024.(III.8.) határozata

jelentés a lejárt határidejű határozatok végrehajtásáról



Sárbogárd Város Önkormányzat Képviselőtestülete a ,, Jelentés a
lejárt határidejű határozatok —végrehajtásárólj,, c. napirendet
megtárgyalta és a szervezési osztályvezető jelentésében foglaltakat
elfogadta.

3. Sportegyesület (VAX Kézilabda Egyesület) beszámolója 2023. évi működéséről,
személyi és tárgyi feltételeiről, az önkormányzat által biztosított támogatás
felhasználásáról
Előadó: polgármester

Dr. Sükösd Tamás: az egyesület beszámolóját visszahoztuk a mai ülésre, mindenki láthatja alá
van írva. Nedoba képviselőtársunk elfogadja ebben a formában, telefonon egyeztettem vele,
amikor jelezte az akadályközlést.
Az előterjesztést az OKSB tárgyalta. Kérdezi a bizottság elnökét, hogy milyen módon foglaltak
állást a napirendi pont kapcsán?

Erős Ferenc: ismerteti az OKSB javaslatát jegyzőkönyvhöz csatolva)

Dr. Sükösd Tamás: Megnyitom a napirend fölötti vitát. Kérdés, észrevétel, hozzászólás vane?

A képviselők a napirendi ponthoz nem szóltak hozzá.

Dr. Sükösd Tamás: Szavazásra teszi fel az előterjesztésben szereplő határozati javaslat
elfogadását.

A Képviselőtestület 9 igen (egyhangú) szavazattal az alábbi határozatot hozta:

Sárbogárd Város Önkormányzat Képviselőtestületének
62/2024.(III.8.) határozata

Sportegyesület (VAX Kézilabda Egyesület) beszámolója 2023. évi működéséről, személyi és
tárgyi feltételeiről, az önkormányzat által biztosított támogatás felhasználásáról

Sárbogárd Város Önkormányzat Képviselőtestülete megtárgyalta öportegyesület (VAX
Kézilabda Egyesület) beszámolója 2023. évi működéséről, személyi és tárgyi feltételeiről, az
önkormányzat által biztosított támogatás felhasználásáról" tárgyú előterjesztést és az alábbi
határozatot hozta:

A képviselőtestület a VAX Kézilabda Egyesület beszámolóját megismerte, az abban
foglaltakat tudomásul veszi.

Határidő: értesítésre: március 29.
Felelős: polgármester

jegyző

4. Madarász József Városi Könyvtár 2023. évi szakmai beszámolójának és a 2024. évi
munkatervének elfogadása
Előadó: polgármester

Dr. Sükösd Tamás: köszöntöm intézményvezető asszonyt a teremben. Színvonalas anyagot
kaptunk. Szeretném megköszönni a könyvtár dolgozóinak a munkáját. Az intézmény
mindenképpen egy üde színfolt a digitális világban, annak ellenére, hogy a könyvtárat is elérte
a digitalizáció. Értékes munkát végeztek. Gesztus értékkel próbáltunk a közgyűjteményi
dolgozók bérén is javítani, ezt Sárbogárd Város Önkormányzata kezdeményezte, tekintettel
arra, hogy ebben a vonatkozásban központi jogszabály egyelőre nem született. Ezzel is
próbáltuk elismerni a munkátokat.
Az előterjesztést az OKSB tárgyalta. Kérdezi a bizottság elnökét, hogy milyen módon foglaltak
állást a napirendi pont kapcsán?



Erős Ferenc: ismerteti az OKSB javaslatát (jegyzőkönyvhöz csatolva)

Dr. Sükösd Tamás: Megnyitom a napirend fölötti vitát. Kérdés, észrevétel, hozzászólás vane
a napirendi pont kapcsán?

A napirendi ponthoz hozzászólás nem volt.

Dr. Sükösd Tamás: Szavazásra teszi fel az előterjesztésben szereplő határozati javaslat
elfogadását a szakmai beszámolóra vonatkozóan.

A Képviselőtestület 9 igen (egyhangú) szavazattal az alábbi határozatot hozta:

Sárbogárd Város Önkormányzat Képviselőtestületének
63/2024.(III.8.) határozata

Madarász József Városi Könyvtár 2023. évi szakmai beszámolójának elfogadásáról

Sárbogárd Város Önkormányzat Képviselőtestülete megtárgyalta a Madarász József Városi
Könyvtár 2023. évi szakmai beszámolójának elfogadásáról szóló előterjesztést és az alábbi
határozatot hozta:
Sárbogárd Város Önkormányzat Képviselőtestülete a Madarász József Városi Könyvtár 2023.
évi szakmai beszámolóját elfogadja.

A Képviselőtestület utasítja a jegyzőt, hogy a döntésről az intézményvezetőt tájékoztassa.
Határidő: azonnal
Felelős: címzetes főjegyző

Dr. Sükösd Tamás: Szavazásra teszi fel az előterjesztésben szereplő határozati javaslat
elfogadását a 2024. évi munkatervre vonatkozóan.

A Képviselőtestület 9 igen (egyhangú) szavazattal az alábbi határozatot hozta:

Sárbogárd Város Önkormányzat Képviselőtestületének
64/2024.(III.8.) határozata

Madarász József Városi Könyvtár 2024. évi munkatervének elfogadásáról

Sárbogárd Város Önkormányzat Képviselőtestülete megtárgyalta a Madarász József Városi
Könyvtár 2024. évi munkatervének elfogadásáról szóló előterjesztést és az alábbi határozatot
hozta:
Sárbogárd Város Önkormányzat Képviselőtestülete a Madarász József Városi Könyvtár 2024.
évi munkatervét elfogadja.

A Képviselőtestület utasítja a jegyzőt, hogy a döntésről az intézményvezetőt tájékoztassa.

Határidő: azonnal
Felelős: címzetes főjegyző

5. Beszámoló a nem közművel összegyűjtött háztartási szennyvíz begyűjtési, elszállítási
és ártalmatlanítási közszolgáltatási tevékenységről
Előadó: polgármester

Dr. Sükösd Tamás: pontosan tudjuk meddig jutott el a csatornázásban a város, azt is tudjuk,
hogy mi a probléma, ami miatt a többi helyre nem jut el. Killer Mihály az ,utolsó mohikán" aki
ezt a szolgáltatást végzi. Van felvetés arra, hogy legyen ennél szigorúbb az ellenőrzése, több
alkalommal találtunk olyan kivezetéseket, voltak olyan környezetvédelmi bírságok, amik arra
engedtek következtetni, hogy az egyik külső településrészünkön nem úgy kezelik a szennyvizet,
ahogy kellene. Ott, ahol fizikai lehetőség nincs a szennyvízcsatornára történő rákötésre, ott még
azzal sem tudunk presszionálni senkit, hogy a talajterhelési díjat emeljük, mert ott nem lehet
talajterhelési díjat szedni. A jogalkotó annak idején ezt bölcsen úgy alkotta meg, hogy ahol
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fizikailag nincs lehetőség, ott nem szankcionálhatunk. A vállalkozó szakmai beszámolójának
nincs baja, a rendszernek van ebben a vonatkozásában, hogy nem 10094os, sőt egyes
településrészeken 094os a közművesítettség.
Az előterjesztést a PVVB tárgyalta. Kérdezi a bizottság elnökét, hogy milyen módon foglaltak
állást a napirendi pont kapcsán?

Tóth Béla: ismerteti a PVVB javaslatát (jegyzőkönyvhöz csatolva)

Dr. Sükösd Tamás: Megnyitom a napirend fölötti vitát. Kérdés, észrevétel, hozzászólás vane
a napirendi pont kapcsán?

Borbély Sándor: ahogy telnek az évek nekem egyre könnyebb ebben a témában nyilatkozni,
mert semmi nem változik gyakorlatilag. A beszámoló jó. Azzal van probléma, hogy nem érzem
azt, hogy bármilyen késztetést kapnának azok, akiknek szippantatni kéne és nem teszik.
Súlyosan veszélyeztetik, szennyezik a környezetet. Ebben tavaly sem történt semmi, az idén
sem. Talán jövőre fog. Tudunk mi valamit tenni? Ha valaki elhasznál mondjuk 5.000 m3 vizet
és semmit nem szippantat, valami retorzió történik?

Dr. Sükösd Tamás: akkor történhet, ha tetten érjük. Erre Pusztaegresen volt példa több is.
Vízfogyasztásra semmilyen adatunk nincs. De vannak egyéb problémák is. Különböző szerzett
jogokkal, hogy kinek, mikor, milyen gödre volt, azt ki vette át, hogyan van évtizedek óta. Ha
bejelentik odamegyünk és kivizsgáljuk. Eddig volt is eredménye. Azóta, hogy a szippantási
szokásaik megváltoztake, azt nem tudom, mert erre nincs konkrét visszajelzés.
Egyéb hozzászólás nem volt.
Dr. Sükösd Tamás: Szavazásra teszi fel az előterjesztésben szereplő határozati javaslat
elfogadását.

A Képviselőtestület 9 igen (egyhangú) szavazattal az alábbi határozatot hozta:

Sárbogárd Város Önkormányzat Képviselőtestületének
65/2024.(III.8.) határozata

Beszámoló a nem közművel összegyűjtött háztartási szennyvíz begyűjtési, elszállítási és
ártalmatlanítási közszolgáltatási tevékenységről

Sárbogárd Város Önkormányzat Képviselőtestülete a ,Beszámoló a nem közművel
összegyűjtött háztartási szennyvíz begyűjtési, elszállítási és ártalmatlanítási közszolgáltatási
tevékenységről" tárgyú előterjesztést megtárgyalta a Polgármester előterjesztésében és az
alábbi döntést hozta.

Killer Mihály (7000 Sárbogárd, Árpád u. 60.) közszolgáltatási beszámolóját tudomásul veszi.

Felkéri a Közszolgáltatót, hogy tevékenységét a továbbiakban is a jelenlegi, megfelelő
színvonalon végezze.

Felkéri a Polgármestert, hogy ezen döntéséről Killer Mihály közszolgáltatót tájékoztassa.

Határidő: folyamatos
Felelős: polgármester

6. Az Önkormányzati Környezetvédelmi Alap 2024. évi bevételeinek és kiadásainak
meghatározása
Előadó: polgármester

Dr. Sükösd Tamás: a Környezetvédelmi Alapra nagy szükség van. Egy fakultatív kiadást
határoztunk meg. Mindig veszünk vadkamerát. A vadkamerák kihelyezésével látványos



eredményeket sikerült elérni. A 2023as év egyik irányból kedvező volt, egy nagy céget
megbüntetett a környezetvédelmi hatóság és annak a bírságnak az aktuális 3094a az
önkormányzathoz került. Ebből kifolyólag 3 millió forint összeggel emelkedett a
Környezetvédelmi Alap. A rekultivált hulladéklerakó monitoring kútjaira kötelező költeni.
Vásárolunk vadkamerát, illetve az ennek ellenére elhelyezett illegális hulladékot elszállíttatjuk,
ami nem olcsó. Néha van lakossági segítség az illegális hulladék teherautóra történő
felrakásában, mert egyébként gépet is úgy kell bérelni. A talajterhelési díj bevétele is a
Környezetvédelmi Alapba kerül.
Az előterjesztést a PVVB tárgyalta. Kérdezi a bizottság elnökét, hogy milyen módon foglaltak
állást a napirendi pont kapcsán?

Tóth Béla: ismerteti a PVVB javaslatát (jegyzőkönyvhöz csatolva)

Dr. Sükösd Tamás: Megnyitom a napirend fölötti vitát. Kérdés, észrevétel, hozzászólás vane
a napirendi pont kapcsán?

Kérdés, észrevétel, hozzászólás nem volt.

Dr. Sükösd Tamás: Szavazásra teszi fel az előterjesztésben szereplő határozati javaslat
elfogadását.

A Képviselőtestület 9 igen (egyhangú) szavazattal az alábbi határozatot hozta:

Sárbogárd Város Önkormányzat Képviselőtestületének
. 66/2024.(III.8.) határozata

Az Önkormányzati Környezetvédelmi Alap 2024. évi bevételeinek és
kiadásainak meghatározásáról

Sárbogárd Város Önkormányzat Képviselőtestülete , Az Önkormányzati Környezetvédelmi
Alap 2024. évi bevételeinek és kiadásainak meghatározása" tárgyú előterjesztést megtárgyalta
és az alábbi döntés hozta:

Sárbogárd Város Önkormányzatának 2024. évi költségvetéséről szóló Sárbogárd Város
Önkormányzat Képviselőtestülete önkormányzati rendeletében meghatározottak alapján az
Önkormányzati Környezetvédelmi Alap számlán lévő pénzösszeget és az alap további
bevételeit a Sárbogárd Város Önkormányzat Képviselőtestületének , Az Önkormányzati
Környezetvédelmi Alap működésérőt" szóló 41/2015. (X. 21.) önkormányzati rendelete 3. § (1)
bekezdésében foglalt célok megvalósítását szolgáló tevékenységekre kell fordítani, továbbá az
Önkormányzati Környezetvédelmi Alap 2024. évi bevételeinek és kiadásainak előirányzatát
következők szerint határozza meg:

Az elkülönítetten vezetett 5044001610026861 számlaszámú Környezetvédelmi Alap számla
2024. év január 1i nyitó egyenlege: 4.754.176., Ft.

2024. évben az elkülönített számlánkra várható bevételi forráskén a következőkkel számoltunk:
 talajterhelési díjból: 500.000,Ft
 bírságból: 500.000,Ft

összesen: 1.000.000,Ft

A számláról történő évközi kifizetésként a környezet védelmét eredményező feladatok
ellátására a következők szerint terveztünk:
 Zábrák Kft. részére, a Sárbogárd, külterületi 0103/2 hrsz.ú földrészleten a felhagyott szilárd

kommunális hulladéklerakó 2023. évi monitoring tevékenység végzéséért és záródok. 2024.
év április 30i kifizetési határidővel (az OKIR — Országos Környezetvédelmi Rendszeren a
Környezetvédelmi Hatósághoz történő jelentés teljesítését követően): 781.650, Ft  ÁFA

 illegális hulladéklerakások felszámolása önkormányzati területen (ismeretlen tettes esetében)
755.905,  Ft  ÁFA



 hulladék elszállítása közterületről és ártalmatlanítása: 2.000.000, Ft — ÁFA

 a három tétel összesen, azaz a 2024. évi tervezett kiadás összesen: 3.537.555,Ft ÁFA

Felkéri a polgármestert és a jegyzőt, hogy a bevételek évközi alakulásához mérten  a
tervezettekhez viszonyítva  a tényleges bevétel legyen akár pozitív vagy akár negatív előjelű 
mindenkor legyenek figyelemmel arra, hogy a meghatározott célokra történő ráfordítás során a
kiadások ne haladják meg az elkülönített számlán lévő pénzösszeg egyenlegét.

Határidő: Az Önkormányzati Környezetvédelmi Alap 2024. évi felhasználásának
elfogadásáról szóló és az alap pénzmaradványának jóváhagyására vonatkozó
előterjesztésének időpontja, azaz 2025. évben a Sárbogárd Város Önkormányzata 2024. évi
zárszámadásának elfogadásával megegyező időpont.

Felelős: polgármester
jegyző

7. Útfelújítási és útkarbantartási munkák ütemtervének meghatározása
Előadó: polgármester

Dr. Sükösd Tamás: ez egy keretszabályozás. Mindig többet csinálunk ennél és mindig más
forrásokból. Jelen pillanatban is zajlik olyan, amit még tavaly döntöttünk el. Zajlik a Kossuth
utcánál az a kiárkolási rész, ami folyamatos problémát okozott. Zajlik az Árpád lakótelepen a
parkoló rehabilitációja. Ilyen elhatározások nyomán csináljuk az útfelújításokat és
útkarbantartásokat. Nem véletlen, hogy a TOP Pluszos pályázataink közül az első, amit
szeretnénk összerakni, az pont a 63as út alternatív útvonalának, az Árpád utcának a rendbetétele.
Ez nem látszik azon egyszerű oknál fogva, hogy a legutóbbi árajánlat is elkerülte az 500 millió
forintot és nem ért vele végig. Az előterjesztésben a már most felszínen levő akut feladatok
felsorolása történt meg, de ennél jelentősen több mindent szeretnénk megcsinálni.
Az előterjesztést a PVVB tárgyalta. Kérdezi a bizottság elnökét, hogy milyen módon foglaltak
állást a napirendi pont kapcsán?

Tóth Béla: ismerteti a PVVB javaslatát (jegyzőkönyvhöz csatolva)

Dr. Sükösd Tamás: Megnyitom a napirend fölötti vitát. Kérdés, észrevétel, hozzászólás vane
a napirendi pont kapcsán?

Kérdés, észrevétel, hozzászólás nem volt.

Dr. Sükösd Tamás: Szavazásra teszi fel az előterjesztésben szereplő határozati javaslat
elfogadását a PVVB által tett javítás szerint.

A Képviselőtestület 9 igen (egyhangú) szavazattal az alábbi határozatot hozta:

Sárbogárd Város Önkormányzat Képviselőtestületének
, 67/2024.(III.8.) határozata

Utfelújítási és útkarbantartási munkák ütemtervének meghatározásáról

Sárbogárd Város Önkormányzat Képviselőtestülete , Útfelújítási és útkarbantartási munkák
ütemtervének meghatározása" tárgyú előterjesztést megtárgyalta és a legszükségesebb

[288 2719. 284.

 — Aszfaltos utak kátyúzása, vizes makadám utak,
murvás utak javítása felmérés alapján 6 000 000 Ft
közúti táblák pótlására, útburkolati jelek festésére 1 500 000 Ft

 — Csapadékvíz elvezető árkok üzemeltetése 3 000 000 Ft
Összesen: 10 500 000 Ft
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Felhatalmazza a polgármestert, hogy szükség esetén a meghatározott feladatok közötti
átcsoportosítást végezze el.
Utasítja a polgármestert, hogy kőzúzalékra, az aszfaltos kátyúzásra az árajánlatokat kérje be, a
legkedvezőbb ajánlatok kiválasztása után a munkák megrendeléséről gondoskodjon. A vizes
makadám utak kátyúzását március hónapban kezdje meg, a munkálatokat alkalmazásban lévő
közmunkásokkal végeztesse el. Az aszfaltos utak kátyúzását a balesetveszélyes kátyúk
kivételével júliusaugusztus hónapban végeztesse el.

Határidő: vizes makadám utak kátyúzása 2024. év elején elkészült, balesetveszélyes kátyúk
javítása az észlelést követően azonnal, egyéb kátyúzásra 2024. év júliusaugusztus
hónap.

Felelős: polgármester

8. Éves közbeszerzési terv elfogadása
Előadó: polgármester

Dr. Sükösd Tamás: az éves közbeszerzési tervbe, ha lesz közbeszerzési kötelezettségünk
beletesszük. Nagyon sokan fogadnak el nullás közbeszerzési tervet, mert azt lehet előre látni. Mi
a bizakodó, optimista változattal jöttünk ide. Elindult a TOP Plusz azt kell közbeszereztetni, mert
az sokkal magasabb lesz, az uniós értékhatár fölötti lesz. Ez egy keret, amit ki kell tölteni
tartalommal ahogy haladunk előre az évben.
Az előterjesztést a PVVB tárgyalta. Kérdezi a bizottság elnökét, hogy milyen módon foglaltak
állást a napirendi pont kapcsán?

Tóth Béla: ismerteti a PVVB javaslatát (jegyzőkönyvhöz csatolva)

Dr. Sükösd Tamás: Megnyitom a napirend fölötti vitát. Kérdés, észrevétel, hozzászólás vane
a napirendi pont kapcsán?

A napirendi ponthoz hozzászólás nem volt.

Dr. Sükösd Tamás: Szavazásra teszi fel az előterjesztésben szereplő határozati javaslat
elfogadását.

A Képviselőtestület 9 igen (egyhangú) szavazattal az alábbi határozatot hozta:

Sárbogárd Város Önkormányzat Képviselőtestületének
, 68/2024.(III.8.) határozata

Éves közbeszerzési terv elfogadásáról

Sárbogárd "Város Önkormányzat Képviselőtestülete az előterjesztésben foglaltakat
megtárgyalta és Sárbogárd Város Önkormányzata 2024. évi közbeszerzési tervét a mellékletnek
megfelelően jóváhagyja.

Utasítja a polgármestert, hogy gondoskodjon a közbeszerzési terv EKRben és a honlapunkon
történő közzétételéről.

Határidő: március 31.
Felelős: polgármester

9. Tájékoztató a Polgármesteri Hivatal tevékenységéről, a hatósági ellenőrzési feladatok
ellátásáról (2023. január 1. — 2023. december 31.)
Előadó: címzetes főjegyző

osztályvezetők
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Dr. Sükösd Tamás: az előadók kívánnake szóbeli kiegészítést fűzni az írásos anyaghoz?

Az előadók nem tettek szóbeli kiegészítést.

Dr. Sükösd Tamás: szeretném megköszönni jegyző asszony és a stáb munkáját, a hivatal
minden munkavállalójának, legyenek bármilyen státuszban is. Értékes munkát végeznek. A
számok önmagukért beszélnek. A közigazgatás egyszerűsítése úgy ment végbe
Magyarországon, hogy a jegyzőnek talán most már nincs olyan sok hatásköre. Szeretném
kiemelni azt a részt, akikkel még egyébként én napi szinten együtt dolgozom, akikkel a
települési támogatásokat és egyéb átruházott hatáskörben meghozott döntéseket tudjuk hozni.
Ennek markánsan visszaszorítottuk a számát. 801 határozatot hoztam tavaly. Lehet látni, hogy
hatósági típusú, adótípusú ügyekben, illetve műszaki típusú ügyekben is nagyon magas
ügyszámmal megyünk. Több osztálynak is van 10.000 sőt akár 20.000 fölötti ügyszáma is
összegészében a fő és alszámra iktatott ügyek vonatkozásában.
Az előterjesztést valamennyi bizottság tárgyalta. Kérdezem az ÜJB, az OKSB, az ESZB és a
PVVB elnökét, hogy milyen módon foglaltak állást?

Ébl Zoltán: ismerteti az ÜJB javaslatát (jegyzőkönyvhöz csatolva)

Erős Ferenc: ismerteti az OKSB javaslatát (jegyzőkönyvhöz csatolva)

Aranyos József: ismerteti az ESZB javaslatát Gjegyzőkönyvhöz csatolva)

Tóth Béla: ismerteti a PVVB javaslatát (jegyzőkönyvhöz csatolva).

Dr. Sükösd Tamás: Megnyitom a napirend fölötti vitát. Kérdés, észrevétel, hozzászólás vane
a napirendi pont kapcsán?
Kérdés, észrevétel, hozzászólás nem volt.
Dr. Sükösd Tamás: Szavazásra teszi fel az előterjesztésben szereplő tájékoztatók elfogadását.

A Képviselőtestület 9 igen (egyhangú) szavazattal az alábbi határozatot hozta:

Sárbogárd Város Önkormányzat Képviselőtestületének
69/2024.(III.8.) határozata

Tájékoztató a Polgármesteri Hivatal tevékenységéről, a hatósági
ellenőrzési feladatok ellátásáról (2023. január 1 — 2023. december 31.)

Sárbogárd Város Önkormányzat Képviselőtestülete a , Tájékoztató a
Polgármesteri Hivatal tevékenységéről, a hatósági ellenőrzési
feladatok ellátásáról (2023. január 1. — 2023.december 31.)" című
napirendet megtárgyalta a címzetes főjegyző, az aljegyző hatósági
osztályvezető, a gazdasági osztályvezető, a műszaki osztályvezető, és a
szervezési osztályvezető tájékoztatóját elfogadta.

10. — Pályázat kiírása alapítványok részére táborozások, kirándulások támogatására
Előadó: polgármester

Dr. Sükösd Tamás: nem kötelező feladat, a táborozásokat, kirándulásokat támogatjuk minden
évben. Alapítványi pályázó kevés szokott lenni, de önmagában a táborozási támogatásunk
népszerű és nem is elterjedt az önkormányzatok között.
Megnyitom a napirend fölötti vitát. Kérdés, észrevétel, hozzászólás vane a napirendi pont
kapcsán?

A napirendi ponthoz nem volt hozzászólás.
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Dr. Sükösd Tamás: Szavazásra teszi fel az előterjesztésben szereplő határozati javaslat
elfogadását.

A Képviselőtestület 9 igen (egyhangú) szavazattal az alábbi határozatot hozta:

Sárbogárd Város Onkormányzat Képviselőtestületének
70/2024.(III.8.) határozata

Pályázat kiírása alapítványok részére táborozások, kirándulások
. támogatására

Sárbogárd Város Önkormányzat Képviselőtestülete megtárgyalta a , Pályázat kiírása
alapítványok részére táborozások, kirándulások támogatására" tárgyú előterjesztést és az
alábbi határozatot hozta:

SÁRBOGÁRD VÁROS ÖNKORMÁNYZAT KÉPVISELŐTESTÜLETE
Sárbogárd Város Önkormányzat Képviselőtestületének az államháztartáson kívüli forrás

átadására és átvételére vonatkozó szabályokról szóló 15/2015. (V. 21.) önkormányzati
rendelete értelmébenpályázatot hirdet

2024. évre Sárbogárdon működő alapítványok részére
nyári táborozások, kirándulások támogatásának elnyerésére.

A pályázat célja: támogatásban részesíteni a sárbogárdi lakóhelyű 314 éves korosztály
nyári táborozását, kirándulását úti étkezési — és szállásköltség,
kiegészítésével, — valamint — belépőjegyek — vásárlásához — való
hozzájárulással

A pályázók köre: Támogatásban részesíthetők: sárbogárdi székhelyű, telephelyű bíróság
által nyilvántartásba vett alapítványok, amelyek a sárbogárdi fiatalok
érdekében megvalósuló nyári programhoz, tevékenységhez kérik a
támogatást.

Támogatásban nem részesíthetők:

a) Közvetlen politikai tevékenységet folytató szervezetek, továbbá olyan szervezetek,
amelyek a támogatói döntést megelőző 5 éven belül:

 együttműködési megállapodást kötött vagy tartott fenn Magyarországon
bejegyzett párttal vagy
 jelöltet állított helyi önkormányzati választáson.

b) A benyújtott pályázati dokumentációban megtévesztő vagy valótlan adatot szolgáltatott.
c) Az előző évben kapott támogatással nem, vagy nem megfelelően számolt el.
d) Az előző évben kapott támogatást előzetes hozzájárulás nélkül a támogatási céltól eltérően
használta fel.
e) A hiánypótlást határidőre nem teljesíti.
f) Összeférhetetlenség fennállása esetén.

A pályázat keretösszege: 800.000 Ft

A pályázatnak tartalmaznia kell:
a hiánytalanul kitöltött, aláírással, pecséttel hitelesített pályázati adatlapot,
bírósági bejegyzést, igazoló okirat hiteles másolatát, "
alapszabály, illetve alapító okirat hiteles másolatát,"
a tárgyévet megelőző évről készített beszámoló, közhasznú szervezet esetén közhasznú
jelentés letétbe helyezéséről kiadott bírósági igazolást,
a szervezet 2024. évi tevékenységének, terveinek, céljainak, rendezvényeinek leírását,
a kért támogatás célját, összegét, felhasználásának tételes indoklását, a saját források
feltüntetésével
részletes programtervet
nyilatkozatot arról, hogy a pályázó hozzájárul a támogató ellenőrzéséhez,
nyilatkozatot összeférhetetlenségről

0. — közzétételi kérelmet

aDD

mon

01
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"Azoknak az alapítványoknak, melyek benyújtották előző években alapdokumentumaikat és
gondoskodtak azok folyamatos aktualizálásáról, nem kell csatolniuk a 2. 3. pontban felsorolt
dokumentumaikat, csupán arról kell nyilatkozniuk, hogy jelzett dokumentumok tartalmában
változás nem történt.

A kapott támogatás nem használható fel:  tiszteletdíj, munkabér, és járulék fizetésére
reprezentációs költségekre (vendéglátás, ajándék)

A kapott támogatás elszámolása csak Magyarországon kiállított, a pénzügyi szabályoknak
megfelelő számlával történhet.
A határidőn túl érkezett pályázatok elutasításra kerülnek.
Hiánypótlásra 5 napos határidővel van lehetőség.

A pályázat benyújtásának határideje: 2024. április 5. péntek 12.00 óra

Kérjük a borítékra írják rá: A.T.2024 :
(Sárbogárdi Polgármesteri Hivatal, 7000 Sárbogárd, Hősök tere 2.)
A pályázatok elbírálásának határideje: 2024. május 10.
A pályázati elbírálás eredményéről minden pályázót írásban értesítünk.

Sárbogárd, 2024. március .....

Dr. Sükösd Tamás
polgármester

Határidő:
Kiírásra: 2024. március 11.
Elbírálásra: 2024. május 10.
Felelős: Polgármester, ügyintéző

11. — Gyermekvédelemmel kapcsolatos kiállás
Előadó: polgármester

Dr. Sükösd Tamás: a gyermekvédelmi rendszert jól ismerem, tekintettel arra, hogy a
családsegítőben az ingyenes jogi tanácsadást 1998. óta nyújtottuk. Napi szintű az
együttműködés a gyermekvédelemmel. A gyermekvédelmi rendszerünk, ha működik ezen
szabályzatok keretében, akkor nem rossz. A városé teljesen jól működik. Megvan az az
előnyünk, hogy saját bentlakásos gyermekintézményünk nincs és ahogy most látom a
jogszabályi környezetet nem is lesz. Ennek ellenére a városban működik ilyen nem általunk
fenntartva és viszonylag szoros együttműködésben vagyunk, amikor szólnak próbálunk nekik
segíteni. A segítség túlnyomórészt technikai, de ha a gyermekvédelem egyéb rendszerét a
gyámhivatalt és a családsegítőt bevonják akkor szakmai együttműködés is van a
családotthonokkal. Ez a probléma, azt mindannyian tudjuk, a bentlakásos gyermekintézmények
körül indult. Szükséges deklarálni néhány dolgot. Ezek kerültek bele a határozati javaslatba. A
határozati javaslatban vannak olyanok, amivel lehet hogy valaki akár világnézeti akár egyéb
gondolatai alapján nem ért egyet, ezt tiszteletben tartom.

Dr. Sükösd Tamás: Megnyitom a napirend fölötti vitát. Kérdés, észrevétel, hozzászólás vane
a napirendi pont kapcsán?

Tóth Béla: egyetértek a gyermekvédelemmel, a pedofíliával nem.

Dr. Sükösd Tamás: Szavazásra teszi fel az előterjesztésben szereplő határozati javaslat
elfogadását.

A Képviselőtestület 9 igen (egyhangú) szavazattal az alábbi határozatot hozta:
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Sárbogárd Város Önkormányzat Képviselőtestületének
71/2024.(III.8.) határozata

Gyermekvédelemmel kapcsolatos kiállásról

Sárbogárd Város Önkormányzat Képviselőtestülete megtárgyalta a , Gyermekvédelemmel
kapcsolatos kiállás" tárgyú előterjesztést és az alábbi határozatot hozta:

Sárbogárd Város Önkormányzat Képviselőtestülete az Alaptörvénnyel összhangban
kinyilvánítja, hogy

 — az apa férfi, az anya nő, a gyermekeinket pedig hagyják békén;
 — a pedofiliával szemben nincs kegyelem.

A képviselőtestület egyetért azzal, hogy Magyarországon legyen Európában a legszigorúbb
gyermekvédelmi rendszer.

A képviselőtestület kötelezi magát arra, hogy saját intézményeiben mindent megtegyen annak
érdekében, hogy gyermekeinket meg tudjuk védeni.

Határidő: folyamatos
Felelős: polgármester

12/1. Döntés a Helyi Építési Szabályzat módosítására vonatkozó eljárás megindításáról
Előadó: polgármester

Dr. Sükösd Tamás: az eljárások nagyon sokrétűek, ezért kellett a határozati javaslatot javítani.
Annyiben változott a most kiosztott anyag, hogy a megalapozó feljegyzés jóváhagyását is
belefoglaltuk a határozati javaslatba.
Az előterjesztést a PVVB tárgyalta. Kérdezi a bizottság elnökét, hogy milyen módon foglaltakállást a napirendi pont kapcsán?

Tóth Béla: ismerteti a PVVB javaslatát (jegyzőkönyvhöz csatolva)

Dr. Sükösd Tamás: Megnyitom a napirend fölötti vitát. Kérdés, észrevétel, hozzászólás vane
a napirendi pont kapcsán?

Kérdés, észrevétel, hozzászólás nem volt.

Dr. Sükösd Tamás: Szavazásra teszi fel az ülés előtt kiosztott módosított határozati javaslat
elfogadását.

A Képviselőtestület 9 igen (egyhangú) szavazattal az alábbi határozatot hozta:

Sárbogárd Város Önkormányzat Képviselőtestületének
72/2024. (III.8.) határozata

Döntés a Helyi építési Szabályzat módosítására vonatkozó eljárás megindításáról

Sárbogárd Város Önkormányzat Képviselőtestülete a , Döntés a Helyi Építési Szabályzat
módosítására vonatkozó eljárás megindításáról" tárgyú előterjesztést megtárgyalta a
Polgármester előterjesztésében és az alábbi döntést hozza:

Sárbogárd Város Önkormányzata a településterv, azon belül a Helyi Építési Szabályzat Gksz,
azaz kereskedelmiszolgáltatógazdasági övezetének módosítását határozza el.

A módosítás célja: Gksz övezet előírásainak szigorítása

15



Sárbogárd Város Önkormányzata a Sárbogárd 1827 hrszú ingatlan kiemelt fejlesztési területté
nyilvánítja.

Az egyeztetési eljárás a településtervek tartalmáról, elkészítésének és elfogadásának rendjéről,
valamint egyes településrendezési sajátos jogintézményekről szóló 419/2021. (VII. 15.) Korm.
rendelet (továbbiakban: Eljr.) 68. § (1) bekezdés ba) pontja alapján egyszerűsített eljárás
keretében történhet.

Az Eljr.7.§ (7) bekezdése szerinti, önkormányzati főépítész által elkészített, megalapozó
vizsgálat és alátámasztó javaslat mellékletét képező Feljegyzést jóváhagyja.

A fentiek alapján a Képviselőtestület kezdeményezi azonnali hatállyal a tervezői ajánlat
bekérését, a szerződés megkötését, a módosítási tervdokumentációk elkészítését, a partnerségi
eljárás és az egyszerűsített egyeztetési eljárás lefolytatását.

Felelős: jegyző, Polgármester,
Határidő: azonnal

12/2. A Kossuth Zsuzsanna Általános Iskola, Szakiskola, Készségfejlesztő Iskola és
Egységes Gyógypedagógiai Módszertani Intézmény átszervezésének véleményezése
Előadó: polgármester

Dr. Sükösd Tamás: erről mindig kapunk értesítést. Állami köznevelési feladat az iskolák
működtetése, de földrajzilag az önkormányzat területén van, tulajdonosai vagyunk az
épületnek, ezért maradt meg ez a jogosultságunk. Javaslom, hogy az átszervezést fogadjuk el.
Az előterjesztést az OKSB tárgyalta. Kérdezi a bizottság elnökét, hogy milyen módon foglaltak
állást a napirendi pont kapcsán?

Erős Ferenc: ismerteti az OKSB javaslatát (jegyzőkönyvhöz csatolva)

Dr. Sükösd Tamás: Megnyitom a napirend fölötti vitát. Kérdés, észrevétel, hozzászólás vane
a napirendi pont kapcsán?

A napirendi ponthoz nem volt hozzászólás.

Dr. Sükösd Tamás: Szavazásra teszi fel az előterjesztésben szereplő határozati javaslat
elfogadását.

A Képviselőtestület 9 igen (egyhangú) szavazattal az alábbi határozatot hozta:

Sárbogárd Város Önkormányzat Képviselőtestületének
73/2024.(III.8.) határozata

A Kossuth Zsuzsanna Általános Iskola, Szakiskola, Készségfejlesztő Iskola és Egységes
Gyógypedagógiai Módszertani Intézmény átszervezésének véleményezése

Sárbogárd Város Önkormányzat Képviselőtestülete megtárgyalta a , Kossuth Zsuzsanna
Általános Iskola, Szakiskola, Készségfejlesztő Iskola és Egységes Gyógypedagógiai
Módszertani Intézmény átszervezésének véleményezése" tárgyú előterjesztést és a nemzeti
köznevelésről szóló 2011. évi CXC. törvény 83. § (4) bekezdése alapján az alábbi határozatot
hozza:

Sárbogárd Város Önkormányzat Képviselőtestülete , A Kossuth Zsuzsanna Általános Iskola,
Szakiskola, Készségfejlesztő Iskola és Egységes Gyógypedagógiai Módszertani Intézmény
átszervezéséhez  a Dunaújvárosi Tankerületi Központ által megküldött megkeresésben
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foglaltak alapján  az általános iskolai nevelésoktatás nappali rendszerű képzésben a felvehető
tanulói létszám 80 főről 90 főre történő emeléséhez  hozzájárul.

A képviselőtestület felkéri a polgármestert, hogy a tankerületi igazgatót a képviselőtestület
döntéséről tájékoztassa.

Határidő: 2024. március 27.
Felelős: — polgármester

szervezési osztályvezető

12/3. A Sárbogárdi Mészöly Géza Általános Iskola Szent István Tagiskolája tekintetében
az általános iskolai nevelésoktatásban az SNI tanulói létszám növelésének véleményezése
Előadó: polgármester

Dr. Sükösd Tamás: méréses vizsgálaton alapulnak, amit szakemberek végeznek, ők határozzák
meg, hogy ki minősül SNInek, BTMesnek stb. A minősítés során a létszámok változnak.
Az előterjesztést az OKSB tárgyalta. Kérdezi a bizottság elnökét, hogy milyen módon fo glaltak
állást a napirendi pont kapcsán?

Erős Ferenc: ismerteti az OKSB javaslatát (jegyzőkönyvhöz csatolva)

Dr. Sükösd Tamás: Megnyitom a napirend fölötti vitát. Kérdés, észrevétel, hozzászólás vane
a napirendi pont kapcsán?

Kérdés, észrevétel, hozzászólás nem volt.

Dr. Sükösd Tamás: Szavazásra teszi fel az előterjesztésben szereplő határozati javaslat
elfogadását.

A Képviselőtestület 9 igen (egyhangú) szavazattal az alábbi határozatot hozta:

Sárbogárd Város Önkormányzat Képviselőtestületének
74/2024.(III.8.) határozata

A Sárbogárdi Mészöly Géza Általános Iskola Szent István Tagiskolája tekintetében az
általános iskolai nevelésoktatásban az SNI tanulói létszám növelésének véleményezése

Sárbogárd Város Önkormányzat Képviselőtestülete megtárgyalta ,, A Sárbogárdi Mészöly
Géza Általános Iskola Szent István Ti agiskolája tekintetében az általános iskolai nevelés
oktatásban az SNI tanulói létszám növelésének véleményezése" tárgyú előterjesztést és a
nemzeti köznevelésről szóló 2011. évi CXC. törvény 83. § (4) bekezdése alapján az alábbi
határozatot hozza:

Sárbogárd Város Önkormányzat Képviselőtestülete ,, A Sárbogárdi Mészöly Géza Általános
iskola Szent István Tagiskolája tekintetében az általános iskolai nevelésoktatásban az SNI
tanulói létszám 15 főről 25 főre történő növeléséhez, , a Dunaújvárosi Tankerületi Központ által
megküldött megkeresésben foglaltak alapján  hozzájárul.

A képviselőtestület felkéri a polgármestert, hogy a tankerületi igazgatót a képviselőtestület
döntéséről tájékoztassa.

Határidő: 2024. március 27.
Felelős: — polgármester

szervezési osztályvezető
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12/4. Javaslat a pedofília és a gyermekek sérelmére elkövetett szexuális bűncselekményekkel
összefüggésben az alábbi erkölcsi és politikai állásfoglalás elfogadására
Előadó: Borbély Sándor képviselő

Dr. Sükösd Tamás: Borbély Sándort kérdezi, fenntartjae változatlan formában az indítványt.

Borbély Sándor: igen.

Dr. Sükösd Tamás: teszek egy technikai jellegű módosító indítványt. Mivel a határozati javaslat
három pontból áll, javaslom, hogy mindegyik pontról külön szavazzunk. Aki ezzel egyetért,
kérem kézfelemeléssel jelezze.

A képviselőtestület 9 igen (egyhangú) szavazattal a javaslatot elfogadta és az alábbi határozatot
hozta:

Sárbogárd Város Önkormányzat Képviselőtestületének
75/2024.(III.8.) határozata

Javaslat a pedofilia és a gyermekek sérelmére elkövetett szexuális bűncselekményekkel
összefüggésben az alábbi erkölcsi és politikai állásfoglalás elfogadására

Sárbogárd Város Önkormányzat Képviselőtestülete Dr. Sükösd Tamás polgármester javaslata
szerint a , Javaslat a pedofilia és a gyermekek sérelmére elkövetett szexuális
bűncselekményekkel összefüggésben az alábbi erkölcsi és politikai állásfoglalás elfo gadására"
c. önálló képviselő indítványban szereplő határozati javaslat pontjairól külön szavaz.

Dr. Sükösd Tamás: átadom a szót Borbély Sándornak.

Borbély Sándor: nem kívánok szóbeli kiegészítést fűzni az írásos anyaghoz.

Dr. Sükösd Tamás: szavazásra teszi fel a határozati javaslatban szereplő 1. pont elfogadását.
Kéri, hogy aki ezzel egyetért kézfelemeléssel szavazzon.

A képviselőtestület 9 (igen) egyhangú szavazattal az 1. pontot elfogadta és az alábbi
határozatot hozta:

Sárbogárd Város Önkormányzat Képviselőtestületének
76/2024.(III.8.) határozata

Javaslat a pedofília és a gyermekek sérelmére elkövetett szexuális bűncselekményekkel
összefüggésben az alábbi erkölcsi és politikai állásfoglalás elfogadására

Sárbogárd Város Önkormányzat Képviselőtestülete megtárgyalta ,, A pedofilia és a gyermekek
sérelmére elkövetett szexuális bűncselekményekkel összefüggésben az alábbi erkölcsi és
politikai állásfoglalás elfogadásáról" tárgyú előterjesztést és az alábbi határozatot hozza:
Sárbogárd Város Onkormányzat képviselőtestülete leszögezi, hogy

A pedofilia a gyermekek ellen elkövetett szexuális bűncselekmények legsúlyosabb bűnei köz
tartozik, ezért sem a pedofiloknak, sem a pedofilok bűntársainak semmi szín alatt, semmilyen
indoklással sem járhat elnöki kegyelem.

Határidő: azonnal
Felelős: polgármester

címzetes főjegyző

Dr. Sükösd Tamás: szavazásra teszi fel a határozati javaslatban szereplő 2. pont elfogadását.
Kéri, hogy aki ezzel egyetért kézfelemeléssel szavazzon.

A képviselőtestület 9 (igen) egyhangú szavazattal az 2. pontot elfogadta és az alábbi
határozatot hozta:
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Sárbogárd Város Önkormányzat Képviselőtestületének
77/2024.(III.8.) határozata

Javaslat a pedofília és a gyermekek sérelmére elkövetett szexuális bűncselekményekkel
összefüggésben az alábbi erkölcsi és politikai állásfoglalás elfogadására

Sárbogárd Város Önkormányzat Képviselőtestülete megtárgyalta ,, A pedofilia és a gyermekek
sérelmére elkövetett szexuális bűncselekményekkel összefüggésben az alábbi erkölcsi és
politikai állásfoglalás elfogadásáról" tárgyú előterjesztést és az alábbi határozatot hozza:
Sárbogárd Város Önkormányzat képviselőtestülete leszögezi, hogy

Azok a politikusok, akik a pedofiloknak vagy bűntársaiknak elnöki kegyelmet, vagy bármilyen
módon támogatást, védelmet adnak, soha többet ne vállalhassanak közéleti szerepet.

Határidő: azonnal
Felelős: polgármester

címzetes főjegyző

Dr. Sükösd Tamás: a 3. pont a köztársasági elnök közvetlen választásáról szól. Ritkán szoktam
idézni baloldali politikust, de az én számomra Dr. Petrétei József egykori igazságügyminiszter
nem politikus, hanem a magyar alkotmányjog jelenleg élő képviselői közül az egyik
legnagyobb szakmai tudású ember. Jegyzeteiben kitűnően olvashatunk arról, hogy
Magyarország nem elnöki típusú demokrácia, Magyarország hibrid. Ebben a vonatkozásban
van a köztársasági elnökünk, a köztársasági elnöknek túlnyomó részt látszólag vannak stratégiai
döntési lehetőségei pld. ő a hadsereg főparancsnoka, de ezt ne vegyük komolyan. Mi nem
vaskancellárt választunk, nem amerikai elnököt választunk. Azt gondolom, hogy a nemzet
egységét kifejező valamelyest független szakember, aki adott esetben képes kommunikálni
kifele, ez a legfőbb dolga a köztársasági elnöknek. Nekem a teljes szakmai meggyőződésem,
hogy abszolút semmi nem indokolja, hogy őt közvetlenül válasszuk. Mindenkiről azt tudjuk,
amit a média ránk önt. Ez nem biztos, hogy alapos és biztos, és nem szakmai. A másik érvem,
hogy ez még egy választás sok pénzért fölöslegesen. Meggyőződésem, hogy az unióssal
vetekedne az a minimál létszám, aki ezen részt vesz azért, mert az emberek ezt nem érzik a
sajátjuknak. A köztársasági elnök, ha megvan és jól működik mindenki a sajátjának érzi.
Én szakmailag nem értek vele egyet, ezért nem szavazom meg.
Szavazásra teszi fel a határozati javaslatban szereplő 3. pont elfogadását.

A képviselőtestület 2 igen, 7 nem szavazattal 3. pontot nem fogadta el.

Sárbogárd Város Önkormányzat Képviselőtestületének
78/2024.(III.8.) határozata

Javaslat a pedofilia és a gyermekek sérelmére elkövetett szexuális bűncselekményekkel
összefüggésben az alábbi erkölcsi és politikai állásfoglalás elfogadására

Sárbogárd Város Önkormányzat Képviselőtestülete megtárgyalta , A pedofilia és a gyermekek
sérelmére elkövetett szexuális bűncselekményekkel összefüggésben az alábbi erkölcsi és
politikai állásfoglalás elfogadásáról" tárgyú előterjesztést és az alábbi határozatot hozza:

A képviselőtestület nem ért egyet azzal a kezdeményezéssel, hogy közvetlenül az emberek
döntsenek az új köztársasági elnök személyéről.

Határidő: azonnal
Felelős: polgármester

címzetes főjegyző
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12. — Bejelentések

Dr. Sükösd Tamás: megadom a szót Borbély Sándornak.

Borbély Sándor: sárszentmiklósi iskola. Meghirdetnek egy farsangot és azt mondják agyerekeknek hozzatok, amit tudtok. Egy első osztályos vézna kislány nem bírja felcipelni az
emeleten lévő osztályába az üdítőt és amit a szülei rábíztak. Nem segít nekik senki, sőt
megtiltják azt is, hogy a felső osztályos testvére segítsen felvinni az emeletre. Azért ez egy
kicsit elgondolkodtató. Nagyon furcsa. Ne mondják nekem, hogy túlterheltek. Régen 3640 fő
volt egy osztályban egy tanárra. Most 20 főre van egy tanár és egy pedagógiai asszisztens. Ez
a fiatalabb generációra vonatkozik. Az idősebb tanárokkal nem hiszem, hogy baj lenne.

Dr. Sükösd Tamás: jogosultságunk semmire nincs, nem vagyunk fenntartói az iskolának. Akkor
szoktunk tevőleges segítséget nyújtani, amikor kérik. Amit meg tudok ezzel kapcsolatban
megteszem.

Paczona Lajosné: ez nem kényelmi okok miatt van a pedagógusok részéről, hanem biztonsági
okok miatt, hogy a szülők nem mehetnek be.

Dr. Sükösd Tamás: egyik iskolába sem mehetnek be, azt hogy ennek a logisztikáját hogyankellene megoldani, arra nyilván lehetnének ötletek.

Paczona Lajosné: az ősszel bejelentést tettem, hogy Sárszentmiklóson a Köztársaság u. 220.szám és a Korona Étterem között és ezzel szemben az iskola melletti árkot betemették nagy
kövekkel. Ezzel kapcsolatban történte valami? Még mindig ugyanúgy van.

Ábrahámi Dóra: az a kerékpárút projekt része volt.

Paczona Lajosné: nagyon csúnya, így kell kinéznie egy főútnak?

Dr. Sükösd Tamás: a Magyar Közút Nonporfit Zrt. azt mondta, hogy igen.

Ábrahámi Dóra: a másik oldalán pedig hozzájárulást kért az ott lakó, a közutasok ellenőrizték,
Ők tették át.

Dr. Sükösd Tamás: a Magyar Közút Nonprofit Zrt. ezt mérte, elmondta, hogy mihez járul hozzá
ott ez volt a gondolatuk, ezt biztos indokolták szakmailag valamivel. Ez az ő projektjük, az
önkormányzat csak kifizette a követ mivel a mi pályázatunkból csinálták meg.

Tóth Béla: reagálni szeretnék az akkumulátor ügyre. Azt a terméket, ami már az összeszerelő
sorra került az pár éve valaki kikísérletezte és azt engedélyezték. Amikor a termelésbe kerülnek
a soron két dolgot kell automatikusan figyelembe venni egy alapanyaglistát a másik pedig a
folyamat ellenőrzési lap, ami egy olyan lap, amelyen szerepel, hogy minden állomásnál mit kell
elvégezni. Az ISO rendszer előírja, hogy csak azok a termékek, alapanyagok, segédeszközök
lehetnek a sor mellett, amelyek annak a terméknek a gyártásához szükséges. Volt olyan
ellenőrzésünk, amikor ott dolgoztam a soron, hogy a Bosch profilban por volt és azért nem
akarták elvinni a terméket, mert nem volt elég higiénikus. Minden egyes állomásnál van kétféle
gyűjtőeszköz. Egyik sárgára a másik pirosra van festve. A piros a selejt. A sárgák pedig az
úgynevezett visszahasználhatók. A folyamatellenőrzési lapba elő van írva, hogy milyen
időnként kell ellenőrizni az állomást. Mikor elérkezik a végellenőrzésre, átmegy egy
fémkapunál egy címke kerül rá, amelyen rajta van a termék megnevezése, kódja, mikor, ki
gyártotta és egy zöld pöttyöt kap. Ezután kerül a csomagolásra. Le van írva, hogyan kell
csomagolni a terméket. A zöld pöttyel ellátott termékek bekerülnek a készáru raktárba, a
pirosak elkülönítve a raktár ellenkező részében. A sárgát elvileg úgy kellene, hogy mindig
vissza lehessen használni, vagy pedig külön el van egy ketrecbe zárva. Ezt azért mondtam el,
mert mondták egyesek, hogy az itt lévő akkumulátorok selejtek, mások azt mondják
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késztermék. Ha valami zöld ponttal, címkékkel, mindenféle feliratokkal van ellátva akkor azt
nem lehet selejt. Ezt nem vette észre senki.

Aranyos József: nincs bejelentésem. Köszönöm.

Erős Ferenc: nincs bejelentésem. Köszönöm.

Bágyi Zoltán: nincs bejelentésem. Köszönöm.

Ébl Zoltán: a Varga temetőbe vezető utat, ha az idő engedi kátyúzni kellene. A sorompó és atemető közötti rész eléggé rossz állapotban van.

Novák Kovács Zsolt: köszönöm nincs bejelentésem.

Egyéb bejelentés nem volt,
Dr. Sükösd Tamás polgármester megköszönte a részvételt

a nyílt ülést 8.59 órakor bezárta.

Dr. Sükösd Tamás DÖVEGS ART
polgármester címzetes főjegyző
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Tóth Béla Erős Ferenc
képviselő, jkv. hitelesítő képviselő, jkv. hitelesítő
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